
Present Simple 

 

jest używany do opisywania czynności 
regularnych, rutynowych. 

I go to work every day 

She usually drinks coffee in the morning 
 
Prawd ogólnych  

The sun rises in the east. 

Water boils at 100 degrees Celsius. 

 
Stanów i uczuć 

He lives in London. 

I like chocolate 

 
Instrukcje i rozkazy 

Open the window 

Press the button to start 

 
Narracje 

So, the hero enters the room and sees the 
treasure. 

 
 

Present Continuous 

Czynności dziejące się teraz, w chwili 
mówienia 

She is reading a book right now. 

I am talking to you. 

Czynności tymczasowe, niekoniecznie w tej 
chwili, ale w obecnym okresie 

I am working on a new project these days. 
 
She is staying with her friend this week. 
 
Zaplanowane działania na najbliższą 
przyszłość 
 
We are meeting them at 6 PM. 
 
They are leaving tomorrow. 
 
Zmieniające się sytuacje 
 
The weather is getting colder. 
 
My English is improving. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



"I will" – spontaniczne 
decyzje, obietnice, oferty, 
lub przewidywania 
 
I will help you with your 
homework 
(Pomogę ci z zadaniem 
domowym.) 
 
It will rain tomorrow. 
 (Jutro będzie padać.) 

"I am going to" przemyślane 
plany lub przewidywania 
 
I am going to visit my 
grandmother this weekend. 
 (Mam zamiar odwiedzić 
babcię w ten weekend.) 
 
Look at those clouds. It’s 
going to rain.  
(Spójrz na te chmury. Będzie 
padać.) 

"I am going" – czynności 
dziejące się w tej chwili lub 
plany na przyszłość. 
 
 
I am going to the store right 
now. (Idę teraz do sklepu.) 

 

 

I am going to the store right now 

TUTAJ BEZ CZASOWNIKA PO „TO” TYLKO RZECZOWNIK 

I am going to visit my grandmother this weekend. 

TUTAJ CZASOWNIK PO “TO” 

 

 

1. Podwajanie spółgłoski 

Spółgłoskę na końcu przymiotnika podwajamy przy tworzeniu stopnia wyższego i 

najwyższego, gdy spełnione są wszystkie następujące warunki: 

 Przymiotnik jest jednosylabowy. 

 Przymiotnik kończy się spółgłoską, którą poprzedza jedna samogłoska. 

 Przymiotnik ma na końcu literę, którą można podwoić (najczęściej jest to "b", "d", 

"g", "m", "n", "p", "t"). 

Przykłady: 

 big → bigger → biggest (Podwajamy "g") 

 hot → hotter → hottest (Podwajamy "t") 

 thin → thinner → thinnest (Podwajamy "n") 

 

Podwajanie spółgłoski w przymiotnikach dwusylabowych 



W przymiotnikach dwusylabowych, które kończą się na akcentowaną sylabę i mają 

spółgłoskę poprzedzoną krótką samogłoską, także może dojść do podwojenia spółgłoski. 

Przykłady: 

 begin → beginner (np. w kontekście "the beginner's class") 

 prefer → preferred (w kontekście form czasownikowych, chociaż może to też 

dotyczyć przymiotników) 

 


